
Referat af bestyrelsesmøde på HG 
 
Tid og sted: HG (lærerværelset), d. 18.12.2024, kl. 17.00-20.00. 
Jörg Hübner, Mads Hasselager, Helle Josefsen, Ulrik Knudsen (med stemmeret), Mikkel Emil Jensen 
(uden stemmeret), Anette Knudsen, Martin Baake-Hansen, Claus Corneliussen og Claus Ellekær 
Madsen.  
 

Afbud: Mette Lene Jensen, Mathias Ussing Seeberg, Gustav R. Burgdorff Ottosen, 3w (uden 
stemmeret), Olympia Menhard Boll1x (med stemmeret) 
 
Referent: MBA 
 
 

Dagsorden  
1. Godkendelse af referat fra sidste bestyrelsesmøde (bilag 1) 

Referatet blev godkendt uden kommentarer. 
 

2. Godkendelse af dagsorden 
Dagsordenen blev godkendt uden ændringer. 

 
3. Kort nyt fra HG  

Orienteringspunkt  
Elevråd, medarbejderrepræsentanter og rektor viderebringer i kort form 
nyheder/interessante udviklinger til bestyrelsen 

a. Elevrådet 
Rektor informerede i elevernes fravær om, at elevrådet har fået nyt 
formandsskab og arbejder godt med overdragelse af opgaver og ansvar.  
Det går generelt godt. 
 

b. Medarbejderne  
Medarbejderrepræsentanter orienterede om opstart af de nye 
studieretningsklasser fra november og om opstart af projekt HG læser, jf. 
informationsbilaget. 
 

c. Rektor  
Rektor orienterede om et grundlæggende godt efterår. Herunder at vi har en 
vigtig opgave i at lære eleverne at være i det ubehag, der kan opstå i 
forbindelse med eksempelvis overgangen fra GF-klasse til SR-klasse. 
 
 

Budget og budgetopfølgning   
 

4. Budgetopfølgning november 2024 v. AKN/CEM  (bilag 2) 



Orienteringspunkt  
AKN gennemgik budgetopfølgning og informerede om forventningerne til resultatet 
for 2024. Resultatet forventes at blive et mindre positivt resultat.  
AKN informerede om indberetning af klasseloft med otte fyldte klasser. Bestyrelsen 
godkendte indberetningen af klasseloft. 
 
 

5. Budget 2025 v. CLC (bilag 2) 
Beslutningspunkt  
CLC fremlagde budgettet for 2025 til bestyrelsens godkendelse. 
Bestyrelsen godkendte herefter budgettet. 
 

 
Særlige punkter  

6. Fra grundforløb til studieretningsklasser - og søgemønstre 2024 v. CLC    
Informations- og debatpunkt. 
 
CLC præsenterede et PP-show med nedslag i rapport fra CompanYoung om vores 
1.g-elevers begrundelser for at vælge HG som deres ungdomsuddannelse.  
CLC pointerede, at der er basis for at genansøge om udbud af HHX og HTX.  
Bestyrelsen drøftede, om vi fortsat skal købe rapporten af CompanYoung.  
 
 

7. Status på kvalitetssystem på HG v. CEM (bilag 3) 
Informations-, debat- og beslutningspunkt. 
 
CEM informerede om status på kvalitetssystemet med nedslag i: 

- Elevernes trivsel 
- Efteruddannelse 
- Undervisning uden for HG 
- Undervisningslokaler 
- Sygdom 
- Kantinen. Herunder anførte bestyrelsen, at kantinens vigtigste opgave fortsat 

er at levere sund og billig mad. Desuden besluttede bestyrelsen, at vi sammen 
med eleverne drøfter, hvad det giver mening at måle på, og om vi kan få 
brugbare data. Ellers skal det udgå af kvalitetssystemet. 
 

  
8. Uddannelsesreform 2030, HG’s position & seminar for bestyrelsen v. Jørg/CEM 

Informationspunkt  
 
CEM informerede om uddannelsesreformen 2030 og perspektiverne for HG.  

https://docs.google.com/presentation/d/1oQ4Tzuywx9IiXk1BpQQy0-FSBBWP_ioPa8PnNw4-sZY/edit?usp=sharing
https://docs.google.com/presentation/d/1UmCKYM3XRGvBTIg4g1oqnQSLHy16xavsBhMtUFQl2jQ/edit?usp=sharing


Herunder nedslag i:  
- Formål 
- Kontekst 
- Den nye EPX  
- Strukturelle ændringer 
- Mulige konsekvenser for HG 

 
Bestyrelsen bakkede op om et 12-12-seminar med god tid til at diskutere emnet. 
Ledelsen på HG laver et oplæg med forskellige scenarier, der vil klæde bestyrelsen på 
til at træffe de nødvendige beslutninger.  
 
Bestyrelsen godkendte rektors forslag om ny ansøgning om udbud af HTX/HHX i 
2025.  

 
 
Årlig status på finansiel strategi og whistleblowerordning og årlig 
godkendelse af ferieplan  
 

9. Finansiel strategi på HG v. CEM (bilag 4) 
Informations- og beslutningspunkt. 
Bestyrelsen fik et kort oplæg ift. muligheder for at justere målsætningerne i den 
finansielle strategi, jf. bilag 4. 
Bestyrelsen godkendte efter drøftelse af måltal ny udgave af Strategi for Finansiel 
Risikostyring for Helsingør Gymnasium, jf. bilag 4.   
Den kommer rundt til underskrift i bestyrelsen. 
 

 
10. Whistleblowerordning på HG v. CLC 

Informations- og beslutningspunkt. 
CLC gav status på den obligatoriske whistleblowerordning.  
 
CLC informerede om, at den obligatoriske whistleblowerordning heldigvis heller ikke  

 er blevet anvendt i år, samt om proceduren herfor, som er beskrevet i skolehåndbogen,  
 hvis det en dag bliver tilfældet. 

 
Bestyrelsen godkendte. 
 

11. Ferieplan for 2025-26 (bilag 5) 
Informations- og beslutningspunkt. 
Præsentation og godkendelse af ferieplan for skoleåret 2025-26.  
 
Fejl i ferieplan: 24/25. Skulle stå 25/26 



Juleferien skal begynde en dag senere.  
 
Flere undervisningsdage næste skoleår 
 
Bestyrelsen godkendte ferieplanen. 

 
 
Informationsbilag og evt.  

 
12. Information om HG (bilag 6) 

Informationspunkt 
Der vil være mulighed for at stille spørgsmål eller komme med kommentarer til 
ledelsens informationsbilag. 
 
Medlem udtrykte glæde over, at informationsbilaget udsendes.  

 
 

13. Evt.  
Bestyrelsen talte kort om elevrådets samværspolitik. 

 
 

Bilagsoversigt  
Bilag 1: Referat fra sidste bestyrelsesmøde  
Bilag 2: Budgetopfølgning november 2024 & budget 2025 
Bilag 3: Status på Kvalitetssystemet på HG  
Bilag 4: Strategi for Finansiel Risikostyring på Helsingør Gymnasium 2024 - Status ultimo 2024 
Bilag 5: Ferieplan for 2024-25 
Bilag 6: Information om HG 
 
 
 
________________________________  ______________________________ 
Jörg Hübner     Mads Hasselager 
 
 
________________________________  _______________________________ 
Helle Josefsen     Ulrik Knudsen 
 
 
________________________________  _______________________________ 
Mikkel Emil Jensen    Mette Lene Jensen 
 
 
_________________________________ ________________________________ 



 


